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Daňové příjmy, které tvoří největší část příjmů obce, budou v roce 2024 ovlivněny schváleným 

úsporným, tj. vládním konsolidačním balíčkem (sjednocení snížených sazeb daně na 12%, přesun 

některých položek do základní 21% sazby, zvýšení sazby daně z nemovitosti v průměru na 1,8 násobek, 

výměnou za navýšení daně z nemovitosti stát sníží příděl obce na rozpočtovém určení daní, zrušení 

části daňových slev, zastropování úlev odvodů u DPP, zvýšení odvodů u OSVČ, zvýšení spotřební 

daně…) 

Predikce příjmů ze sdílených daní (DPH a daně z příjmu) vychází z kalkulačky RUD dle vyhlášky č. 

264/2023 Sb, o procentním podílu jednotlivých obcí na částech celostátního hrubého výnosu daně 

z přidané hodnoty a daní z příjmů a na daňové predikci MF na rok 2023. https://apps.smscr.cz/rud/ 

Příjmy ze sdílených daní jsou rozpočtovány ve výši cca 54 mil., tedy v historicky nejvyšší výši. 

(Z ukazatelů, které ovlivňují výši RUD máme za posledních 10 let nejvyšší počet žáků (262) a nejvyšší 

počet obyvatel (2 786)). 

Do daňových příjmů spadají také místní poplatky. Zde dochází k navýšení příjmů dle schválené OZV o 

místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství. Navýšení o 100Kč (z 600Kč na 700Kč) 

přinese do obecní pokladny cca 300 tis. Kč.  

Finanční výbor doporučuje schválení předkládaného návrhu na zvýšení poplatku z pobytu ze 

současných 15Kč na 30Kč/den. Obec vybudovala turistickou infrastrukturu (parkoviště a zázemí 

parkoviště Koksař), hradí náklady spojené s likvidací odpadu na Pustevnách, provozuje turistické 

informační centrum. Navýšení příjmu z poplatku z pobytu není zahrnuto v návrhu rozpočtu. Vzhledem 

k dlouhodobé strategii příjmy nepřeceňovat, doporučujeme ponechat v návrhu současnou výši a 

ponechat si navýšení příjmů jako rezervu pro případ možných výpadků ve sdílených daních. Z tohoto 

důvodu není zohledněno ani navýšení daně z nemovitých věcí.  

Hlasování:  

Vrtalová /pro 

Horák /proti 

Gajdušek /pro 

Významnou položkou nedaňových příjmů byly v roce 2023 úroky z vkladů, dva půlroční termínované 

vklady s jistinou 15 mil. Kč se promítnou do roku 2024, s obdobným trendem vysokých úroků ale nelze 

počítat. Propad ceny pronájmů nebytových prostor je chráněn inflační doložkou.  

Vzhledem k plánované rekonstrukci zázemí v Památníku bratří Strnadlů a Jana Knebla doporučujeme 

zvážit zvýšení ceny pronájmu. 

Hlasování: 

Vrtalová /pro 

Horák /pro 

Gajdušek /pro 

https://apps.smscr.cz/rud/


Realizace finančně náročných kapitálových výdajů bude i letos závislá na poskytnutých dotacích. 

V návrhu rozpočtu jsou zahrnuty investice za cca 22 mil.Kč. Pokud by se podařilo získat dotace na 

cyklostezky, fotovoltaiku na obecních budovách nebo realizace spojené s projektem CÉRKA, finanční 

prostředky z minulých let by nepokryly náklady. Finanční výbor doporučuje zajistit si na začátku roku 

2024 úvěrové krytí možných investic tak, aby nedošlo při jejich realizaci k porušení rozpočtové kázně 

z nekrytých výdajů.  

Hlasování: 

Vrtalová /pro 

Horák /pro 

Gajdušek /pro 

 

v.r. Ivana Vrtalová 

v.r. Jiří Horák 

v.r. Jan Gajdušek 

 


